
وزها به یکی از دغدغه های مهم فوتبال کشـــور ما  زمین چمن مناســـب این ر
تبدیل شده و این درحالی است که کشور قطر در نزدیکی ما همین چندماه 
پیـــش میزبـــان جام جهانـــی بود و عربســـتان با جذب ســـتاره های فوتبال دنیا 
یـــش را بـــه رخ دنیا می کشـــد. چمن زمین  ی و نرم افزار امکانـــات ســـخت افزار
زشـــگاه آزادی مدت هاســـت که کیفیت مطلوبش را از دست  شـــماره یک ور
زشگاه و شرکت توسعه بیشتر به دنبال  داده و در سال های اخیر مدیران این ور
این بوده اند که به نمای این زمین به اصلاح ســـر و دســـتی بکشـــند تا حداقل 
زشـــگاه آزادی  ظاهر قضیه را حفظ بکنند. اما وقتی قرار شـــد ســـرخابی ها ور
ی هـــای خانگی خـــود معرفـــی کنند، وزارت  زشـــگاه محـــل باز را به عنـــوان ور
زش و شـــرکت توســـعه و تجهیز به تکاپو افتادند تا حداقل ســـکوهای این  ور
ی و مشـــکل نور آن را به اضافه موارد دیگر حل کنند.  زشـــگاه را ایمن ســـاز ور
زشـــگاه غفلت شـــد و با شـــروع  اما در این میان از رســـیدگی به زمین چمن ور
زشـــگاه تا چه حد  ی های لیگ قهرمانان مشـــخص شـــد که چمن این ور باز
ی اساسی دارد. در همین  کیفیت خود را از دســـت داده و نیاز به یک بازســـاز
گر قرار باشـــد چمن آزادی درست شود  راســـتا فدراســـیون فوتبال اعلام کرده ا

ی انجام نشـــود.  زشـــگاه باز باید مدتی در این ور
زشـــگاهی در تهران باید باشـــد که ســـرخابی ها بتوانند  در چنین شـــرایطی ور
زشـــگاه تختـــی بهتریـــن گزینه به  میزبـــان حریفـــان خـــود در آنجـــا باشـــند و ور
زشـــگاه هم حداقـــل تا چندماه  حســـاب می آیـــد. اما در شـــرایط فعلی این ور
وز گذشته  ی های لیگ برتر را ندارد. در این زمینه ر آینده شرایط میزبانی از باز
زشگاه تختی در یکی از رسانه ها منتشر شد  تصاویری از آخرین وضعیت ور
زشـــگاه تختی اصلا مســـاعد نیســـت. با توجه به  که نشـــان می داد اوضاع ور
زشـــی تختی در گفت وگو  این موضوع محمدرضا مجیدی، مدیر مجموعه ور

با »فرهیختگان« به ســـوالات مطرح شـــده پاسخ داد. 

زشگاه تختی منتشرشده نشان می دهد  تصاویری که در رسانه ها از شرایط ور
یادی در آنجـــا باید انجام  کـــه ظاهـــرا اوضاع چندان مســـاعد نیســـت و کار ز

ی مسابقات را داشته باشد.  شـــود تا بتواند شـــرایط برگزار
ی که بـــرای تهیه عکس و گزارش به ورزشـــگاه تختی  بـــه دوســـت خبرنـــگار
ی نیســـت کـــه ظاهر  آمـــده بـــود، گفتـــم شـــرایط حال حاضر ورزشـــگاه طور
خوبی داشـــته باشـــد، اجازه بدهید زمانی از ورزشـــگاه گزارشـــی تهیه شود 
که تعمیرات انجام شده باشد اما اصرار کرد که می خواهد کارش را انجام 
دهد و درنهایت به آن شکل قضاوت شد. اما لازم است عنوان کنم که کار 
کشـــت زمین چمن ورزشـــگاه از 4، 5 ماه پیش آغاز شـــده و طبیعی اســـت 
که الان وازدگی داشـــته باشـــد. درکنار آن قرارداد های مرتبط با صوت و نور 
ورزشگاه تازه با پیمانکار انجام شده و اقدامات لازم در دستور کار است. 
آنچه مشـــخص اســـت ورزشـــگاه تختی چندســـالی به خاطر برخی مسائل 
چنـــدان مـــورد توجه نبوده که خوشـــبختانه با تلاش مدیرکل ورزش اســـتان 
تهـــران و تشـــکیلات ســـعی شـــده که زودتر این ورزشـــگاه را آمـــاده میزبانی 
از مســـابقات لیـــگ برتـــر کنیـــم. البته در ایـــن زمینه نیاز بـــه اعتبارات لازم 
اســـت که ان شـــاءالله تامین شود و بتوانیم با سرعت بیشتری کارها را پیش 
یم. در چنین شـــرایطی که تعمیرات در زمین تارتان و جاهای مختلف  ببر
ک گرفته باشد  ورزشـــگاه درحال انجام اســـت، طبیعی است همه جا را خا

و شـــرایط مطلوبی را در ورزشـــگاه شاهد نباشیم. 

زشـــگاه تختی چه بوده؟ دلیل عدم رســـیدگی به ور
سال ها این ورزشگاه با مشکل آب مواجه بوده و برای اینکه بتوانیم کارهای 
یربنایی را انجام دهیم نیاز به آب داشته ایم. در همین راستا با تلاش های  ز
گســـترده و علمی توانســـته ایم دو حلقه چاه بزنیم که خوشـــبختانه آب لازم 
یربنایـــی خیلی خوب بود که در  تامیـــن شـــد. ایـــن درواقع یکی از کارهای ز
یربنایـــی دیگری را  ورزشـــگاه انجـــام شـــد و در ادامه توانســـتیم اقدامات ز
یم، ازجمله کشت زمین چمن بود که کم کم درحال آماده کردن  پیش بگیر در
آن برای مســـابقات هســـتیم. مشکل آب درواقع در این چندساله مربوط به 
ی انجام شـــده تا  کل کشـــور بوده اما برای رفع آن 7، 8 ماه تلاش  شـــبانه روز

حدی که من برای گرفتن مجوز برخی اوقات شـــب را در ورزشـــگاه ســـپری 
کـــردم. اینکه الان یک ســـری مشـــکلات را در اطراف زمیـــن و نامرتب بودن 
ســـکوها، ســـالن ها و رختکن ها می بینید، می شود خیلی زود حل کرد. فکر 
می کنم تا چندماه دیگر شـــرایط برای میزبانی از تیم ها فراهم خواهد شـــد. 

زشـــگاه تختی شـــرایط مطلوبی دارد؟ زمین چمن ور
یر نشـــان داده می شـــود طبیعتا وضعیت زمین چمن  مطابق آنچه در تصاو
یرکشـــت رفته  مطلـــوب نیســـت و ایـــن برای زمینی کـــه تقریبا 5 ماه پیش ز
ی پالایش، لکه گیری دارد که توســـط پیمانکار  طبیعـــی اســـت. یک مقـــدار
یش و کوتاه  ، ســـه بار نیاز به رو درحال انجام اســـت. این زمین حداقل دو
کردن دارد تا یکدست شود. در هیچ جای دنیا بعد کاشت اول شما شاهد 
زمیـــن یکدســـت نخواهیـــد بود. پیمانکار تقریبـــا 60 درصد کارهایش را در 
زمیـــن انجـــام داده و همچنان کارش را انجام می دهد. به هرحال چندماه 
بعد از کشـــت مشـــخص می شـــود برخی جاهای چمن به دلایل مختلف 
یش نداشته یا دچار وازدگی شده است. اینها مواردی است که قابل رفع  رو

خواهـــد بود و جای نگرانی ندارد. 

زشـــگاه تختی فقط زمین چمنش است؟ آیا مشـــکل ور
پیمانکاران در بخش های مختلف ورزشگاه درحال کار هستند. ورزشگاه 
یت نور هســـتیم و  کتور ها و تقو مشـــکل نور هم دارد که درحال نصب پروژ
کیـــد می کنم وقتی  ان شـــاءالله از این لحاظ مشـــکلی نخواهیم داشـــت. تا
بخش های مختلف ورزشگاه درحال تعمیرات است نباید انتظار داشته 
کی نباشـــد. ما  باشـــیم همه چیـــز ســـرجای خودش باشـــد و جایـــی هم خا
یم یک ســـری وســـایل را که دیگر احتیاجی به آن نیســـت در جایی  مجبور
ی آن کارهای مربوط به  یم که امن باشـــد تا با طی شـــدن مراحل ادار بگذار
مزایده این وســـایل انجام شـــود. من از شـــما چند روز دیگر دعوت می کنم 
ی کنید.  تا به ورزشـــگاه بیایید و آن موقع شـــرایط واقعی آن را تصویر بردار
آن موقع بعد از بازدید متوجه خواهید شد که چه اقداماتی انجام می شود 
و چه کمبودهایی وجود دارد. ما استقبال می کنیم از اینکه ایرادهای کار 
ی شـــده و  گفته شـــود اما اینکه درحال انجام کار به این شـــکل تصویر بردار
آنطور قضاوت شود کار درستی نیست و کمکی به جامعه ورزش نمی کند. 
اول باید بیاییم ببینم چه بوده و الان به کجا رســـیده اســـت. ما برای زدن 

چاه مطالعات علمی گســـترده ای داشـــتیم که خوشـــبختانه نتیجه داد. 

زشـــگاه تختی تا بهمن ماه آماده میزبانی از مســـابقات خواهد شـــد؟ آیا ور
گـــر کارها خـــوب پیش برود و اعتبارات تامین شـــود بله آماده  تـــا آن موقـــع ا
خواهد شد. اما یک مشکل وجود دارد. ما الان سایه بانی را که در ورزشگاه 
می بینیم ســـال 53 ســـاخته شـــده و بعد از چندین سال طبیعی است که 
ی قطعا زمانبر و  نیـــاز به احیا داشـــته باشـــد. احیای ورزشـــگاه 110 هکتـــار
ینه بر خواهد بود. انصافا مدیرکل ورزش اســـتان تهران شـــاید نزدیک به  هز
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یم و اینجاییم که کارها  است که جای قدردانی دارد. ما اهل همین کشور
به خوبـــی پیـــش بـــرود. اینکه شـــما می گوییـــد در عرض چندمـــاه همه چیز 
ایده آل شـــود ممکن نیســـت. مشـــکل آب مجموعه تازه دوماه است به طور 
کامـــل حـــل شـــده، البتـــه چـــاه اول را 7، 8 مـــاه قبـــل زدیم و بهتریـــن بذر را 
یختیـــم و دومـــاه پیش چـــاه دیگری حفر کردیم تا مشـــکل  بعـــد از کشـــت ر
آب نداشـــته باشـــیم. بهتریـــن پیمانکار را برای زمین چمـــن گرفتیم و همه 
کارهـــای لازم در زمیـــن درحال انجام اســـت. اتفاقا از همین امروز کارهای 
رنگ آمیـــزی نرده هـــا را آغاز کرده ایم. همه اقدامات درحال انجام اســـت و 
یم اعتبارات به موقع برســـد تا بتوانیم در بهترین زمان ورزشـــگاه را  امیدوار
آمـــاده کنیم. مطمئن باشـــید کـــه اداره کل در زمینه فراهم کردن اعتبارات 
یربنایی و کلی  بسیار فعال ظاهر شده است. در اقدام اول باید کارهای ز
... باشـــیم. ان شـــاءالله  ی و یباســـاز ، ز انجام شـــود و بعد به دنبال نصب بنر
ی خیلی شـــیک ورزشـــگاه را آماده مســـابقات خواهیم کرد. ســـه  با بازســـاز
ی و احیای یک ورزشگاه رعایت شود؛ اول زمین  مقوله مهم باید در بازساز
چمن، بعد صوت و ســـوم نور ورزشـــگاه که بســـیار اساســـی هستند. بعد از 
گران و ســـکوها که همه را درحال انجام است. پله به پله  آن جایگاه تماشـــا
گر غیر از این اســـت بگویید.  بایـــد پیش رفـــت تـــا بـــه نتیجه لازمه رســـید. ا

ظـــرف یـــک هفته آینده لکه گیری های زمین چمن انجام خواهد شـــد. 

زشـــگاه تختی تا چندســـال شـــرایط مطلوب خواهد داشت؟ زمین چمن ور
بـــوط به زمین همه چیزمان مطلوب باشـــد  مـــا ســـعی کردیـــم که در موارد مر
تا عمر بیشـــتری داشـــته باشـــد. این زمین بعد از آماده شـــدن 7 تا 10 ســـال 
شـــرایط میزبانـــی مطلـــوب از تیم های لیگ برتری را خواهد داشـــت. البته 
باید در این ســـال ها حتما رســـیدگی های لازم به زمین انجام گیرد تا از آن 
ی شـــود. مثل چمن آزادی که بعد از ترمیم ســـال ها شـــرایط مطلوبی  بهره ور
داشت و به تازگی شرایط به این شکل شده است. اداره کل این ورزشگاه 
را بـــه تیم هـــای لیـــگ برتری با عقد قـــراردادی اجاره خواهد داد تـــا بتوانند 
یم  گران خود باشـــند. مورد دیگری که خواستم بگو یفان و تماشـــا میزبان حر
ی ورزشـــگاه اســـت که با تحول بزرگی همراه بوده و  بحث ســـاختمان ادار
حتمـــا موقـــع بازدیـــد از مجموعه خواهید دید کـــه در بخش خصوصی چه 

اتفاق بزرگی در ورزشـــگاه رخ داده و درحال رخ دادن اســـت. 

سرخابی ها به دنبال زمین برای میزبانی

لیگ قهرمانان هم از آزادی 
خارج می شود؟

دو باشگاه استقلال و پرسپولیس از وضعیت چمن زمین 
شـــماره یـــک ورزشـــگاه آزادی رضایت ندارنـــد و به دنبال 
یفان خود  این هســـتند تا در ورزشـــگاه دیگری میزبان حر
باشند. در همین راستا روز یکشنبه )دو روز پیش( نشست 
یش و علی  ، رضا درو مشترکی بین مهدی تاج، علی خطیر
جوادی )مدیرکل ورزش استان تهران( برگزار شد تا طرفین 
بـــه یک جمع بندی برســـند. در ایـــن میان وزارت ورزش و 
شـــرکت توســـعه و تجهیـــز به دنبـــال این هســـتند تا چمن 
ی اساسی کنند و در همین راستا  ورزشگاه آزادی را بازساز
ی در این ورزشگاه برگزار  لازم است تا احتمالا چند ماه باز
نشود. با توجه به همین مساله پرسپولیس و استقلال باید 
ی برای حل این مســـاله پیدا کرده و  هرچـــه زودتـــر راهـــکار

ی های خانگی خود را در رقابت های داخلی  محل باز
مشـــخص کننـــد. در تهران ورزشـــگاه تختی حداقل تا 

بهمن ماه شرایط میزبانی از تیم های لیگ برتری را ندارد. 
گران  ورزشـــگاه دســـتگردی هـــم مجـــوز میزبانی از تماشـــا
ســـرخابی را نـــدارد و از ایـــن رو ایـــن دو باشـــگاه مجبورند 
گر در این ورزشـــگاه برگزار  ن تماشـــا ی های خود را بدو باز
ی های خود را در یکی از شهرســـتان ها  کننـــد یـــا اینکه باز
برگـــزار کننـــد. مســـاله دیگر اینکه پرســـپولیس و نســـاجی 
ی های خانگی خود  ورزشـــگاه آزادی را محـــل میزبانی باز
در لیگ قهرمانان معرفی کرده اند و چنانچه به AFC ثابت 
کنند این ورزشـــگاه شـــرایط لازم را برای میزبانی ندارد، آن 
وقـــت می تواننـــد در ورزشـــگاه دومـــی که بـــه AFC معرفی 

یفان آســـیایی خود باشـــند.  کرده اند میزبان حر

سفر زودهنگام به قطر فعلا قطعی نیست

درخواست پرهزینه یحیی 
برای پرسپولیس

یحیـــی گل محمـــدی به دنبال این اســـت که تیمش قبل از 
ی با الدحیل ســـه جلســـه تمرین در دوحه داشته باشد.  باز
از این رو او خواســـته سرخپوشـــان روز جمعه پیش رو عازم 
ینات خود را در این شـــهر  دوحـــه شـــده و از همیـــن روز تمر
برگزار کنند. این در شرایطی است که سرخپوشان در شرایط 
عادی باید یکشـــنبه صبح عازم دوحه شـــده و یک روز هم 
در زمین اصلی تمرین داشته باشند و روز دوشنبه هم بعد 
یعا عازم تهران شـــوند. اما خواسته یحیی چند  ی ســـر از باز
ی در آنجاســـت که قطعا  یکاور جلســـه تمرین در دوحه و ر
ی دســـت باشگاه پرسپولیس خواهد  ینه ســـنگینی را رو هز
یش این است که  گذاشت. در همین راستا تلاش رضا درو
ی هرچه بهتر تیمش فراهم کند اما  شرایط را برای آماده ساز
تا الان موفق به قطعی کردن سفر زودهنگام سرخپوشان به 
دوحه نشـــده اســـت. در این مورد باید تامین مالی صورت 
گیرد که با شرایط مالی بد باشگاه پرسپولیس باید دید چه 
گفته نماند برخی از مســـئولان باشـــگاه  پیش خواهد آمد. نا
پرسپولیس در نظر دارند در این سفر همراه تیم شان باشند 
که درصورت سفر روز جمعه سرخپوشان به دوحه، آنها دو 

روز بعد راهی این شـــهر خواهند شد. 

هایجک دوباره گل گهر از استقلال؟

یک مدیر تیم سیرجانی: 
تیم را بسته ایم و بازیکن 

جدید نمی خواهیم

یت خود اقدام  تیم فوتبال استقلال در حالی به منظور تقو
یکنان جدید را مجددا در دستور کار قرار  برای جذب باز
یکن آرژانتینی و ازبکستانی  داده که تکلیف جذب دو باز
و انعقـــاد قـــرارداد بـــا این نفـــرات در هالـــه ای از ابهام قرار 
یکن  بـــاره بلانکو با وجود آنکه بـــا این باز گرفتـــه اســـت. در
عقد قراردادی صورت نگرفته، شنیده می شود قرار است 
ی تغییر کرده  منـــزل مســـکونی در نظر گرفته شـــده بـــرای و
ی شـــود. این  و از ســـعادت آباد راهی حوالی کمپ حجاز
یپوف  در حالی اســـت که درخصوص جلال الدین ماشار
ازبکســـتانی نیـــز اخبـــار حکایـــت از آن دارد کـــه به تازگی 
ی رسیده و قرار  پیشـــنهاد رسمی اســـتقلالی ها به دست و
یکن ادامـــه پیدا  کـــرات بر ســـر جذب ایـــن باز اســـت مذا
یپوف اینکه طی  بـــاره ماشـــار کنـــد. نکتـــه قابـــل توجـــه در
روزهـــای اخیر برخی از رســـانه ها از هایجک 
یکن ازبک توســـط گل گهر سیرجان خبر  باز
، باشـــگاه  دادند تا درصورت تحقق این امر
ســـیرجانی بعـــد از تـــورس دومیـــن ضربـــه را هم به 
آبی پوشـــان پایتخت زده باشد. البته به نظر نمی رسد این 
که یکی از مدیران گل گهر  خبر صحت داشـــته باشـــد؛ چرا
در ایـــن خصـــوص به خبرنـــگار »فرهیختـــگان« گفت: »تا 
جایی که می دانم ما تیم خود را بســـته ایم و برنامه دیگری 
یم. این خبر هم درســـت  یکن جدید ندار بـــرای جذب باز

نیســـت و آن را تکذیب می کنیم.« 

شی
ورز

شی
ورز
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ورزش کشور باید با منافع
و اعتبار ملی همسو شود

آخرین وضعیت ورزشگاه تختی از زبان مدیرمجموعه:

یک ورزشگاه شیک را آماده میزبانی از سرخابی ها می کنیم
آنچه مسلم است در جریان حضور تیم النصر با همراهی ستاره پرتغالی  نگران چمن ورزشگاه نباشید، تا 10 سال می توانیم میزبان لیگ برتر باشیم

خود به ایران، علاوه  بر رفتارهایی که شأن و جایگاه مدیریت ورزشی را به 
چالش کشاند، جنبه های دیگری از مدیریت غیر حرفه ای ورزش کشور را 

آشکار کرد. در اینجا به دو جنبه از آن اشاره  می کنم: 
1. غفلت از مدیریت سرمایه های فیزیکی و ملی: وضعیت نامناسب زمین 
چمن و چهره فرســـوده ســـکوهای ورزشگاه آزادی نشـــان داد در مراقبت و 
نگهداری اماکن ورزشی و سازه های ملی با ضعف  عملکرد روبه رو هستیم و 
مدیریت این سرمایه های فیزیکی هنوز به اصول تخصصی و نگاه دلسوزانه 
مجهز نشده است. کاهش عمر مفید و نزول بهره وری امکانات و سازه های 
ورزشـــی همچون مجموعه ورزشـــی آزادی موجـــب زیان های اقتصادی، 
ورزشی، فرهنگی و اعتباری می شود که این مساله چند وجهی باید مورد 
توجـــه جـــدی قرار گیرد و مدیریت مجموعه های ورزشـــی با بازنگری ذیل 
مدیریت تخصصی و کارآمد سپرده شود . نسپردن مدیریت مجموعه های 
ورزشی به متخصصان و اهالی فن و فقدان ارزیابی عملکرد مدیران آنها، 
ک میراث و اموال ملی و به چالش کشـــیدن شدن شأن و  موجب اســـتهلا

اعتبار کشورمان می شود.
همان طور که کیفیت چمن ورزشـــگاه آزادی دســـتمایه تمسخر و موجب 
خجالت مان شد، ورزش های رسانه ای چون فوتبال می تواند فرا تر از مرزهای 
ورزشی، در ساختن الگوی ادراکی ملت ها از میزان پیشرفت و توسعه یک 
کشور اثر بگذارد. بنابراین نباید نسبت به جزئی ترین موارد هم نگاه سرسری 
و سهل انگارانه داشت. از این رو نگهداری و سرمایه گذاری در بازسازی و 
نوسازی مجموعه های ورزشی، یکی از وظایف و تکالیف مدیریتی در ورزش 
است. به عبارت دیگر امروز روز مراقبت از سرمایه های فیزیکی ورزش به شیوه 
علمی و تخصصی یکی از جنبه های مدیریت ورزشی و شهری محسوب 
می شود. کیفیت میزبانی و عملکرد مدیران ورزشی در سفر رونالدو به ایران 

مورد رضایت و تایید اجتماعی قرار نگرفت.
2. اهمیت مدیریت رویدادهای ورزشی: به دلیل اثربخشی و هم پیوندی 
حوزه های اجتماعی باید در نظر داشـــت که مدیریت ورزشـــی، شاخه ای 
تک بخشی و تیم ها محدود به مسائل فنی ورزشی نیست، بلکه حوزه ای 
چندســـاختی و انـــگاره ای چند وجهی اســـت. بدیهی اســـت حضور در 
مسابقات بین المللی با میزبانی از تیم های خارجی همراه است . در این 
عرصه میزبانی با تشریفات و آمادگی همه جانبه و خدمات رسانی استاندارد 
تعریف می شـــود و اگر شـــاخص های اســـتاندارد رعایت نشود جلوه ای از 
ناکارآمدی و ضعف مدیریت را نشان می دهد، مساله ای که در باشگاه های 
ما به ندرت رعایت می شـــود. در ســـفر اخیر تیم النصر در پس رفتارهای 
نمایشی، کیفیت پایین مدیریت باشگاه پرسپولیس به چشم آمد که نشان 
می دهد در بخش مدیریت هم بازی را به رقیب خود واگذار کردیم. امروز با 
توجه به پوشش رسانه ای گسترده و قدرت نفوذ ورزش در جامعه، رفتارهای 
مدیران زیر ذره بین نقادانه قرار می گیرد و یک خطا و سهل انگاری می تواند 
اعتبار بین المللی، کیفیت میزبانی و دیپلماسی ورزشی را به چالش بکشاند.
مدیریت یک شاخه استراتژیک زیر بنایی مورد استفاده حوزه های مختلف 
از جمله ورزش است که یک ابزار طلایی در اداره و بهبود امور ورزشی محسوب 
می شود. از طرفی چشم پوشی از خطای مدیران، بحران آفرین است. به گواه 
تاریخ هر وقت جامعه نســـبت به اشـــکالات و ایرادهایش بی تفاوت شد، 
خودش قربانی این بی تفاوتی می شـــود. همان طور که عدم پرسشـــگری از 
عملکرد گذشـــته، مســـائل و مشـــکلات مختلف بعدی را به وجود آورده 
است. با توجه به نیاز جامعه و همچنین شتاب تغییرات جهانی و خیز 
، ایران را باید کشور واجب التوسعه بنامیم  پیشرفت گرایی کشورهای دیگر
و بر این اســـاس حفظ وضع فعلی و رضایت به آنچه موجود اســـت، قابل 
گاه به  پذیرش نیســـت و نوعی واپس گرایی محســـوب می شـــود. ما باید آ
شرایط و تحولات جهانی و در فکر ساخت آینده خویش باشیم، بنابراین 
رویکـــرد تخصصـــی و علمی در حوزه مدیریـــت باید در اولویت برنامه ها و 
سیاســـتگذاری های دستگاه ورزش کشور باشـــد. وجود سیاست زدگی، 
انحصار و انســـداد جریان گردش شایســـتگان در حوزه مدیریت ورزش، 
گونه ای خودتخریبی است که موجب کاهش توان و عملکرد دستگاه ورزش 
و قمار با اعتبار و آبروی ملی می شود. در جامعه ورزش کشور ایجاد فرصت 
، امری ضروری و گریزناپذیر است. باید  و اختصاص هزینه های بستر ساز
به منظومه مدیریت ورزش معنا و محتوا بخشید و در آن تخصص و دانش 
شغلی را به رسمیت شناخت تا فضایی جهت ورود تفکرات نو و اثربخشی 

نیروهای سازنده فراهم شود.

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

مجید خاتونی
کارشناس مدیریت و جامعه  شناسی ورزش 


